
Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Mandag den 19. august 2019 klokken 18.00-21.00 

 
Sted: Balleskolen, ’Pyramiden’ 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Jacob Vestersager Engdal 

Dagsordensansvarlige: Susanne Gade Clausen, Jacob Vestersager Engdal, Pia Nielsen  

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Jacob Vestersager Engdal, Ulrik Skousbøll Christensen, Rikke 

Bach Andersen, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik Rønne Antonsen, Rikke Kraskow  

Medarbejderrepræsentanter: Stine Helleberg Therkildsen, Marianne Eriksen 

Elevrepræsentanter: Martin Sommer (8.c) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Gunnar Friedrichsen, Gry Sand Bøgh 

Afbud: Johanne Bennedsgaard (9.a). Dorte kom til fra pkt. 2 Ulrik S kom til fra pkt. 3. 
 

REFERAT 
 

18.00-18.30 Intro 
18.00-18.05 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 
18.05-18.30 

Orientering 

 

2. Bordet rundt 
• Formanden. Dejligt at børnene er startet igen. Hjemmesiden giver et 

godt indtryk, med mange gode og aktuelle billeder. Den nye 

undervisningsminister har en holdning til nationale test, som der ses 

frem til at kigge på. Vil gerne sætte fokus på at synliggøre og fremme 

den faglighed, der er her på skolen. Landsmødet i Skole & Forældre er i 

november, og der opfordres til, at man kigger på det vedhæftede 

materiale og overvejer, om man har lyst til at deltage.  

• Forældre. Godt informationsbrev fra SFO. Fin information på 

hjemmesiden om skolestart. Når børnene bliver større, forandrer det sig 

med aflevere/hente, så man ikke har den daglige gang på skolen. Stor 

omvæltning fra 3.-4. årgang, større end fra 0. til 1. God skolestart.  

• Elevrådet. Har haft første møde, og har valgt formand og næstformand. 

Glade for, at vi nu har de små med i elevrådet også. Glæder sig til at 

komme i gang.  

• Medarbejdere. Startet op med 9. årgang, og det er gået godt. Den første 

uge har man nok at lave og er trætte når ugen er gået. Kommet godt i 

gang på 1. årgang, med skønne børn. Er glad for som huspædagog at 

skulle følges med børnene fra 0.-3., og det giver også tryghed for de små 

på første skoledag i 1. årgang.  

• Skoleledelse: De nye lærere kommet godt i gang. Ansættelse af 



fysiklærer i slutningen af august. Billeder af huse og fagturnusteams 

understøtter visuelt vores samarbejdsform. Her var travlt lige fra første 

dag. Opmærksomheden på faseskift, hvor især 4. årgang altid følges tæt 

af den pædagogiske leder. Glad for ikke længere at være den nye, men 

møde de nye 0. elever. Startede allerede i SFO i uge 31, for at møde 

børn. Nye møbler i SFO, som skal på plads. Spændende at være med til 

at starte et nyt skoleår op. God start med medarbejderne, med snak om 

visioner, og medarbejdere der knokler for at gøre klar til, at børnene 

kommer. Opsamlinger fra sidste skoleår her i starten.  

 
18.30-20.40 Punkter 
18.30-19.30 

Beslutning 

 

3. Princip for skole-hjem-samarbejde III 
v. arbejdsgruppen Susanne, Ulrik S, Rikke 

 

Arbejdsgruppen har lavet en revidering af princippet og delt det op i to 

adskilte principper. 

Vi arbejder med ét princip ad gangen i punktet (cirka 30 min til hvert).  

1. Princip for kommunikation 

2. Princip for skole-hjem-samarbejde (nåede vi ikke) 

 

Vi drøfter formuleringerne og retter til, så principperne enten kan godkendes 

på mødet, eller de kan gøres klar til godkendelse på næste møde.  

 

Til punktet som baggrundsviden er vedhæftet to forældrehenvendelser, som er sendt til 

formanden, og som involverer blandt andet kommunikation mellem skole og hjem, til 

orientering.  

 

Vi arbejdede med princip for kommunikation mellem skole og hjem.  

Vi mangler den sidste del af princippet. Næste gang tager vi fat derfra. 

 

Desuden arbejder vi næste gang med princippet for skole-hjem-samarbejde.  

 

Bilag: 

• Princip for skole-hjem-samarbejde 

• Princip for kommunikation mellem skole og hjem  

• Mails fra to forældre 
 

19.30-19.40 

 
 

19.40-19.55 

Orientering 

 

4. PLF 
v. Gunnar 

PLF er en forkortelse for begrebet ’Professionelle LæringsFællesskaber’. 

PLF-projektet er en centralt besluttet indsats fra skoleforvaltningen, som vi på 

skolen lokalt har igangsat som en del af arbejdet i teams, og vi har 11 

medarbejdere på uddannelse. 



Gunnar fortæller om arbejdet med PLF, og medarbejderne supplerer med 

deres oplevelser af projektet. 

 

Balleskolen har prioriteret projektet højt, og har én ressourceperson i hvert 

hus, som har været på uddannelse. Fokus er på data, og på udvikling af det 

professionelle samarbejde, så vi forbedrer vores praksis løbende.  

Stine og Marianne gav konkrete eksempler på arbejdet som PLF.  

 

Link til den kommunale side om PK/PLF-projektet:  
https://skoleudvikling.silkeborg.dk/Strategiske-indsatser/PKPLF 

 
19.55-20.25 

Orientering 

Drøftelse 

Beslutning 

 

5. Faste punkter 
v. Susanne 

 

19.55-20.05 (beslutning) 

Høringssvar kommunalt budget 

Vi drøfter materialet og giver Susanne input til et svar.  

Susanne skriver efterfølgende et svar, og rundsender det, med en kort 

responstid på kommentarer.  

Deadline for at indsende svar er 23.08. 

 

Susanne sender os en række spørgsmål og opfordrer til, at vi hver især sender 

et svar til Susanne, indenfor de næste par dage. Susanne skriver det sammen 

til et høringssvar, som rundsendes til hurtig respons.  

 

Bilag:  

Høringsmateriale  
• PowerPoint til skolebestyrelserne 

• Udvalgsaftale 

• Budgetforudsætninger 

• Ændringsskema 

• Takster 

• Budgetrapport på reg.konto niveau (skolerne starter fra linje 406) 

20.05-20.15 (orientering)  

Resultat fra FSA & valg af uddannelse 

Materialet er udsendt med dagsorden. Gunnar fremlægger ledelsens 

refleksioner over resultaterne, og SB stiller spørgsmål til materialet.  

 

Spørgsmål stillet og besvaret.  

 

Bilag:  

• Resultater af afgangseksamen 2019 

• Valg af uddannelse 2019 
Hvis man har lyst til at sætte sig yderligere ind i statistikkerne kan disse link bruges: 

(vær opmærksom på, at tallene fra juni 2019 først er i systemet fra okt/nov) 

https://skoleudvikling.silkeborg.dk/Strategiske-indsatser/PKPLF


• https://www.uvm.dk/statistik/grundskolen/karakterer-og-test/karakterer-i-

grundskolen 

• https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1813.aspx 

 

20.15-20.25 (orientering)  

Budgetopfølgning II 

Bestyrelsen stiller spørgsmål til materialet. 

 

Orienteringen gennemført. 

 

Bilag:  

Budgetoversigt juni 2019  

 
20.25-20.40 

Beslutning 
6. Temadag i november 
v. Susanne 

 

Dagsordensudvalget er i tvivl om, om vi i den nye bestyrelse har besluttet, at 

vi vil have en temadag i november (det står ikke i vores beslutningsfolder).  

Vi tager derfor først stilling til dette sammen: Vil vi holde en temadag i 

november? Ja. 

 

Hvis vi beslutter, at vi vil have en temadag, har Rikke og Susanne de 

vedhæftede forslag til temaer. Temaet besluttes på mødet i dag.  

Vi beslutter: 

Tema: Hvordan skolen (som henholdsvis medarbejdere i huset og skolens 

ledelse) inddrager elever – i skolens hverdag, inkl. undervisningen 

Arbejdsgruppen for årets fokus: Motivation, arbejder videre med at planlægge 

punktet til temadagen.  

 

Datoen for temadagen foreslås som  

Søndag den 3. november eller søndag den 24. november 

Tidspunkt: kl. 9-15 

Susanne sender en doodle ud til os, og vælger en dag, hvor alle kan. Vi kan 

muligvis skubbe temadagen til januar. 

 

Bilag: 

Forslag til temadag fra Susanne og Rikke 

 
20.40-21.00 Outro 

20.40-20.45 

Beslutning 
7. Punkter til næste gang 
v. Susanne 

 

Vi får fælles overblik over punkter der udspringer af dagens møde, og beslutter 

sammen punkter, der skal på næste gang, ud fra årsplanen. 

 

https://www.uvm.dk/statistik/grundskolen/karakterer-og-test/karakterer-i-grundskolen
https://www.uvm.dk/statistik/grundskolen/karakterer-og-test/karakterer-i-grundskolen
https://uddannelsesstatistik.dk/Pages/Reports/1813.aspx


Punkter på septembermødet (fra årsplanen): 

• Princip: Skolens vision og værdier I Princip for skole-hjem-samarbejde. 

IV (inkl. Princip for kommunikation mellem skole og hjem). 

• Fast punkt: Årsberetning for SB 

• Årets fokus: Motivation 

• Nyt punkt (15 min): (fra listen eller ud fra mødet i dag). Punkt fra vores 

liste: Trivsel og skolevægring (Ulrik S)  

 

Bilag:  

Årsplan 19-20 
Ligger i skolebestyrelsens redigeringsdel på intra (under ’interne dokumenter’), og tilrettes løbende. 

Den ligger i mappen ”19-20 Skolebestyrelsen” 

 
20.45-20.50 

Beslutning 
8. Statuspunkter til ForældreIntra 
v. Susanne 

 

• Orientering om PLF 

• Arbejdet med princip for kommunikation mellem skole og hjem 

• Orientering om afgangseksamen og uddannelsesvalg 

• Høringssvar til kommunalt budget 

 
20.50-21.00 

Orientering 
9. Eventuelt  

 

Jacob spørger os til eventuelle ændringer af mødedatoer. 

Vi besluttede at ændre aprilmødets dato. 

 
 Næste møder 

 
Tirsdag 24. september (afbud fra Ulrik A og Rikke K og Gry) 

Onsdag 23. oktober 

Tirsdag 19. november 

Mandag 20. januar  

Tirsdag 18. februar (fællesmøde med Skægkær) / vi vender tilbage til denne dato 

Onsdag 18. marts 

Torsdag 16. april / Onsdag 15. april 

Mandag 18. maj  

Torsdag den 18. juni 

 

 
 

 

 

 


